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Zlobicí 
31.5. – 2.6. 

 
Tato výprava byla sice oficiálně zrušena pro nepřízeň počasí, ale nedá mi to, 

abych aspoň trochu nezdokumentoval co se to vlastně letos děje. 

 

Tento rok se zatím uskutečnila jediná výprava, a sice Vítání jara, a to ještě byla 
omezená. Nejeli jsme, jak bývá zvykem touto dobou, od pátku do neděle někam do 
ubytovacích prostor a odtamtud výjezdy, nýbrž jsme vyjeli 2x z bydliště. Jednou v sobotu a 
jednou v neděli. A to ještě v sobotu bylo ne úplně ideálně a trochu pršelo. Víc si přečtěte ve 
zprávě z této výpravy. 

A co to ostatní? Tak Otevírání cest – mrzlo. Až tak, že i já jsem usoudil, že na 
výjezd to není. Výprava zrušena. Velikonoce – celých čtrnáct dní před akcí byly teploty 
kolem nuly a pršelo. V době konání výpravy sněžilo. Výprava zrušena. Pak tu bylo zmíněné 
Vítání jara – to nějak tak proběhlo. Narozeniny – od Vítání jara bylo hnusně. I po celou 
dobu času výpravního. Byla zima a přerušovaně pršelo. Výprava zrušena. Taky nás tou 
dobou opustil Šnek. Ne snad na vždy, ale rozjel se na cestu kolem světa. Zlobicí. Furt bylo 
střídavě hnusně a odporně. V pátek se sice trochu počasí vylepšilo, ale nějak jsem měl 
pocit, že vyjíždět nemáme. Také se to stalo námětem debat, jestli jet nebo ne. Tentokrát 
jsem byl já ten, co se mu nechtělo. Teď zpětně jsem rád, že jsem nepodlehl a výpravu 
zrušil. To, co se dělo dál… 

 
Povodně 2013 

Sobota 1.6.  
Je Den dětí a je nechutně. Stejně jako minulý rok. Asi se z toho stává tradice. 

Prší a je 12°C. Za oknem to sice moc neškodí, ale je tmavé šedivo, nízký tlak, nálada na 
prd. I věci, na kterých dělám mě nebavěj. Prší úplně celý den, jediné, co se mění je 
intenzita deště. Odpoledne kolem třetí hodiny jsem náhodně vyhlédl z okna a zjistil, že se 
hromadí lidé na mostě přes Botič a cosi fotí. Napadlo mě jít se podívat na opačnou stranu 
mostu, kam je vidět z balkonu. Pohled mě nepotěšil. Náš milý potůček se hnal korytem více 
než dva metry nad kamenným dnem. Obvyklý stav je přibližně 15 centimetrů. Nicméně až 
do nedělního rána se nic nedělo. 

Neděle 2.6. 
Ve zprávách na všech stanicích hlásí kde všude je co pod vodou. Prahy se to 

zatím týká jen okrajově. Až do deseti hodin. Pak se začaly stavět protipovodňové zábrany a 
v jedenáct začala evakuace nemocnice Na Františku. To se mě týká profesně. Některé 
případy se povezou do IKEMU. A pokud IKEM vyhlásí Truma plán, budu muset jít do 
práce. 

Ve 12 hodin a pár minut Botič opustil na několika místech koryto i dva metry 
vysokou hráz navigace. Jedno takové místo je přibližně 10 metrů od našeho domu. Zatím 
voda jen olizuje asfalt za betonovou podezdívkou plotu. 
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Rio Botíčo vedle našeho domu v 15 hodin 
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Pěkné, že? S Lenkou jsme se rozhodli pro nedělní procházku za účelem 

průzkumu okolí a vypracování krizového plánu. Pomalu jsme šli po břehu a koukali, jak to 
jde. O ulici za námi vyklidili Domov seniorů a opevňovali ho pytli s pískem.  
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Pracovalo na tom stádo dobrovolníků. To je hezké, že jsou lidi ještě ochotni 
pomáhat druhým. Jenomže jsem se rozhlížel dál a uviděl úplně jiný obrázek. 

Rozvodněné potoky a řeky vyhnaly z kanalizačních staveb tlupy bezdomovců, 
feťáků a jiných existencí. A ti byli úplně nenápadní, a zatímco se všichni soustředili na 
vodu a její činnost, tito se pomalu a pozorně rozhlíželi po domech, kterých se bude 
v nejbližších hodinách týkat evakuace. A protože již několik zkušeností s touto spodinou 
společnosti mám, je mi jasné, že jakmile odjede poslední evakuační vozidlo, půjdou se 
podívat, co zde zbylo po odsunutých obyvatelích. A to i za cenu poničených dveří, či oken 
v přízemí. A není síla, která by je zastavila. Viditelně nejsou organizováni, ale je jich moc 
a hlídky nemají šanci je zadržet. A i kdyby, co s nimi? Odvedou je na služebnu, sepíšou 
protokol, a protože zničené dveře nikdy zůstatkovou hodnotou nepřesáhnou 5.000,- Kč, a 
neprokáží jim úmysl něco odcizit, zase je pustí. A oni se vrátí tam, kde přestali a vyberou si 
další objekt. A i kdyby je znovu chytili, nic se neděje, protože se částky z jednotlivých 
zadržení nesčítají, takže zase o nic nejde. A oni to dobře vědí. Z toho důvodu jsem 
přehodnotil náš evakuační plán a rozhodl takto: úplně všechno, co má cenu nad 2.000,- Kč 
se naloží do auta a odveze. Včetně nové tiskárny, rýžovaru, všech počítačů a jejich 
příslušenství, obě televize domácí kino a jiné přístroje, také všechny zásoby potravin ať 
konzervované, či nikoliv, všechny doklady včetně hlavních archivů a podobně. Vychází mi 
po střechu naložené auto, ale jsem přesvědčen, že to musíme udělat. Jsme v přízemí a 
sousedé z vedlejšího paneláku byli tak laskaví, že si kolem svého pozemku vztyčili plot, čím 
vyrobili přeúžasný žebřík na náš balkón. A protože je to směrem do „chráněného“ dvora 
(je uchráněn před vstupem pohledy a zásahy strážců pořádku a báječně přístupný pro 
představitele zločinu), je úplně jisté, že po návratu budeme shánět opraváře na platové 
balkónové dveře a velmi dlouho uklízet věci, které na místě zbydou rozházené úplně všude, 
po odchodu dříve jmenované lůzy. A možná, že bude nutné dělat i nějaké stavební opravy, 
či větší opravy nábytku. Lenka mě poslouchá a nechce tomu věřit. Měla by. V roce 1998 
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při záplavách na Moravě jsem tam byl a tohle viděl. Domy, které byly zaplavené nebyly 
pro zloděje zajímavé. Ale ty, které stály těsně nad hladinou, měly VŠECHNY vykoplé 
dveře, nebo rozbitá okna a vevnitř to vypadalo jako po výbuchu. Média se to tenkrát 
snažila zlehčovat. Byl jsem u toho a viděl jsem to. Tedy je jisté, že tady se to bude dít také. 

Použili jsme zatím jedoucí tramvaj a přesunuli se na Výtoňské nábřeží. Jsou 
zaplavené náplavky, ale voda je stále ještě v korytě.  

Vltava v 15.30 
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Shlédli jsme nějakou skrumáž u soutoku Botiče a Vltavy. Přesněji nějaký hasič 

navlečený v těžkém gumovém obleku tam zápasil s lanem a uvízlým stromem, který bránil 
vodě v jinak celkem plynulém upalování. Věřím tomu, že tenhle chlap není žádné 
ořezávátko, ale na proudící živel prostě nemá. Proud si s ním hraje jako s korkovým 
špuntem.  
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Je však vytrvalý a cílevědomý a tak se mu nakonec podařilo strom ovázat lanem a nahoře 
další čtyři ranaři pomocí lana velmi obtížně vytáhli strom na nábřeží. Byl to úžasný výkon.  

 
Ale nemusel by být. Celý problém spočívá v tom, že za normálního stavu tvoří 

soutok velký tunel, který má asi ve čtvrtině výšky postaven chodník náplavky tlustý asi 
třičtvrtě metru. Potud v pořádku. Tento chodník má metrdvacet vysoké zábradlí u ústí 
tunelu. I to je v pořádku. Ale nějakej blbec je tam dal napevno. Má to být buď vydávací a 
zas tam dací, nebo úplně obyčejně sklopné. Jo, já vím, bylo by to moc logické a 
nezpůsobilo by to žádné škody a nutné zásahy. A to přeci naši úředníci nemohou dopustit… 
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No, tady toho už moc nevykoukáme. Jdeme domů. Použili jsme pořád ještě 
jedoucí tramvaj a za chvíli jsme v bezpečí domova. Botič ještě o kus stoupl a tak jsem si 
upřesnil, které předměty pojedou s námi a které ne. Jako hranici, kdy akci spustíme, jsem 
určil příčnou trhlinu v asfaltu na silnici ve dvoře. Jakmile se tam dostane voda, začneme 
přesunovat věci ze sklepa a nakládat auto. Zatím budeme vyčkávat. 

Pondělí 3.6. 

Zprávy z internetu: 
02:46 - "Pozitivní zpráva je, že nám klesla hladina Botiče. Nyní jím 
teče 40 m3/s, předtím to bylo 95m3/s, z nejhoršího jsme snad 
venku, ale nechci to zakřiknout," řekl místostarosta Prahy 10 
Bohumil Zoufalík. Vedení městské části podle něj nyní čeká na 
jednání krizového štábu hlavního města, který bude zasedat ve 
4:00. 

02:26 - V Praze-Zbraslavi probíhá evakuace od okolí ulic Spojařů a 
U loděnice směrem k mostu Závodu míru, řekl starosta Zbraslavi 
Aleš Háněl. Voda se podle něj za zábrany dostává kanalizací. 

"Evakuujeme i občany, kteří byli ještě před dvěma hodinami v 
klidu, že jsou chráněni," poznamenal Háněl. Netroufal si nyní 
odhadovat, kolika občanů se evakuace týká, otevřena byla další 
tělocvična. Původní povodňové plány s takovou variantou vůbec 
nepočítaly. Jedá se o to, že se nám voda valí do ulic za zábrany 
povodním neuzpůsobenou kanalizací. 

00:58 - Vlakové nádraží v Kolíně zůstává kvůli zaplaveným kolejím 
mimo provoz. Původně se předpokládalo, že bude uzavřeno do 
půlnoci. Správa železniční a dopravní cesty však musí pod tratí 
uvolnit propusti, které jsou ucpané. Uzavírka nádraží se zatím 
posunula do 4:00, řekl mluvčí SŽDC Jakub Ptačinský. 

00:24 - Generální ředitel Dopravního podniku hlavního města 
Prahy Milan Křístek informoval, že kvůli záplavám nepojede 
metro v úsecích Dejvická - Muzeum, Českomoravská - Smíchovské 
nádraží a Kobylisy - Muzeum. 

Za linky A a B budou v uzavřených úsecích nasazeny náhradní 
tramvajové linky X-A a X-B, namísto linky C náhradní 
autobusová linka X-C. Náhradní linky budou vedeny v trase 
metra. 
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Výlukové schéma se stavem dopravy k pondělí 3. června 2013 

FOTO: Dopravní podnik hl. m. Prahy 

Mimo provoz budou tramvajové linky 4, 5, 6, 8, 14, 17, 24. Naopak 
posílen bude provoz linky číslo 3, která spojuje Modřany s centrem 
města. Zavedena bude také zvláštní tramvajová linka 34 z Ortenova 
náměstí přes Palmovku do Hloubětína. 

Podle Křístka budou také posíleny spoje příměstské železniční 
dopravy. Výjimkou bude železniční linka S8 z Prahy do Čerčan přes 
Vrané nad Vltavou, která bude zrušena. 

Pondělí 3.6. dopoledne 
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(Aktualizováno: 13:57 ) 

V Praze bude intenzivněji pršet v průběhu pondělního 
dopoledne, v odpoledních hodinách a zejména večer by měla 
intenzita deště ustávat. Napadnout by mělo zhruba osm až 10 
milimetrů srážek. "Vydatnější srážky očekáváme v oblasti Jeseníků 
a Beskyd, které zatím nebyly srážkami zasaženy a reakce toků 
předpokládáme na úrovni prvního povodňového stupně," doplnil 
ČHMÚ. 

 

Lesníci varují před nebezpečím pádu stromů v 
podmáčených lesích a nedoporučují veřejnosti, aby do nich 
vstupovala. Zejména za větrného počasí. „Stromy mohou mít 
sníženou stabilitu vinou několikadenních dlouhotrvajících dešťů,“ 
vysvětlil Michal Gaube, ekonomický ředitel Lesů České republiky.  

Už druhým dnem se v pondělí Česká republika potýká s 
povodněmi, stav nouze vláda vyhlásila ve všech krajích Čech 
kromě Pardubického. Kritická situace panuje i v hlavním městě, 
kde už začala evakuace kolem soutoku Vltavy a Berounky. 
Chystá se evakuace kolem smíchovského nábřeží. Vltava by měla 
podle nejnovějších informací kulminovat v úterý ráno. 
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(Aktualizováno: 15:40 )  

15:39 - Pražská Ústřední čistírna odpadních vod (ÚČOV) byla kvůli 
záplavám dočasně odstavena z provozu, čerpadla již nezvládají 
velký přítok vody. Veškeré dešťové a odpadní vody tečou přímo do 
Vltavy, sdělila ČTK mluvčí Pražských vodovodů a kanalizací (PVK) 
Marcela Dvořáková. Provoz čistírny by podle ní mohl být obnoven v 
úterý nebo ve středu. 
14:56 - V Kralupech nad Vltavou řeší první případ rabování. Muž 
se tam snažil vniknout do evakuovaného domu, informovala ČT. 
14:42 - Hejtmani vyzývají vládu, aby na odstraňování povodňových 
škod v Čechách nasadila nezaměstnané. Novinářům to dnes řekl po 
jednání s kolegy předseda Asociace krajů ČR a jihomoravský 
hejtman Michal Hašek (ČSSD). Uvedl, že povolat nezaměstnané 
umožňuje vládě zákon o zaměstnanosti. 



17. 

13:07 –  V noci na pondělí policisté zadrželi muže, který vnikl do 
evakuovaného objektu v Neštěmicích a pokoušel se tam krást. 
„Jeho případ bude řešen ve zkráceném přípravném řízení. přesto, 
že čin spáchal v době vyhlášeného stavu nouze, nehrozí mu 
přísnější trest,“ uvedla mluvčí ústecké radnice Romana Macová, 
neboť se jedná o osobu z tzv. problémové sociální vrstvy a tudíž 
není prakticky žádná vymahatelnost případného trestu. 
10:46 – Praha zatím neeviduje známky toho, že by se do metra 
dostala voda. Informoval o tom šéf dopravního podniku Milan 
Křístek. Nebyly zatím uzavřeny hermetické uzávěry – to by nastalo 
při průtoku 3500 kubíků vody za sekundu. Ten se ale 
nepředpokládá. 
10:38 – Národní divadlo v Praze je zatím mimo ohroženíé a večer 
by se mělo hrát ve všech budovách. V provozu je i podzemní 
parking. „Situace se může ale měnit v průběhu dne, pokud by 
například došlo k odpojení budov od elektřiny a plynu,“ řekl dnes 
ČTK mluvčí české první scény Tomáš Staněk. Objekt Anenského 
areálu byl podle něj v noci od elektřiny odpojen, nyní už elektřina 
funguje. „Národní divadlo momentálně nevyklízí žádné podzemní 
prostory. Protipovodňová vrata v historické budově, která ústí v 
nábřežní zdi, jsou plně funkční. Došlo pouze k malým průsakům,“ 
dodal. 

10:00 – Kvůli záplavám se v Česku ocitly bez proudu tisíce 
domácností. Energetici museli z preventivních důvodů odpojit 
desítky rozvodových trafostanic, řadu z nich už zaplavila voda. 
Nejhorší situace je ve středních Čechách v okolí Berounky, Vltavy a 
jejích pražských přítoků – Botiče a Rokytky. Nyní se energetici 
připravují na vzestup hladin řek v severních Čechách. 
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Rozvodněná Rokytka mezi Libeňským zámkem a Invalidovnou v Praze. 

 
Protipovodňové zátarasy v Říční ulici mezi Kampou a Smíchovem. 

Úterý 4.6.13 

 
Česká republika se třetím dnem potýká s povodněmi. Deště se z 
Čech přesunuly na Moravu, v Čechách ale mnohde budou 
hladiny řek teprve kulminovat. Týká se to i Vltavy a Labe. Praha 
je však podle člena krizového štábu Jiřího Vávry zajištěna, 
jelikož je město připraveno i na stoletou vodu z Vltavy. 

00:43 - Ve Žlutých lázních v Praze mají problém s uvolněným 
pontonem. Zastupující primátor Tomáš Hudeček (TOP 09) řekl, že 
ponton není možné odstřelit, situace se bude řešit ráno. Mluvčí 
hasičů Pavlína Adamcová uvedla, že hasiči místo opustili s tím, že 
situaci nejsou schopni za tmy vyřešit. 

01:11 - Protipovodňové zábrany v Praze jsou připravené na stoletou 
vodu a neměly by být překonány. Po nočním zasedání pražského 
krizového štábu to uvedl předseda zastupitelského klubu TOP 09 
Jiří Vávra. Zábrany by podle něj měly udržet vodu o průtoku 4160 
metrů krychlových za sekundu, hranice stoleté vody na Vltavě je 
4000 kubíků nižší. 
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01:42 - Průtok Vltavy v centru Prahy se zvýšil. U Nemocnice Na 
Františku před půlnocí zaznamenali průtok 3119 kubíků za 
sekundu. 

04:15 - Průtok Vltavy v Praze se blíží avizovaným 3300 metrům 
krychlových za sekundu. V 03:20 hodin byl již 3201 kubíků za 
vteřinu. Průtok Berounky v Radotíně při soutoku s Vltavou byl v 
03:00 hodin 1120 kubíků za vteřinu. 

05:43 - S pokračujícími záplavami se i dnes budou potýkat země 
střední Evropy. Hladiny některých velkých řek v Německu, v 
Rakousku, na Slovensku a v Maďarsku se mají blížit kulminaci 

06:00 - Hladina Vltavy v Praze stoupá. Korytem před hodinou 
protékalo 3217 kubíků za sekundu. 

06:34 - V 6:20 hodin byl průtok Vltavy v Praze 3190 
kubíků za vteřinu. To znamená, že hladina klesla. Oproti stavu z 
5:00 se průtok v Praze - Chuchli snížil o 27 kubíků za vteřinu. 

 
 

No, všeobecně lze říci, že voda opadává a vypadá to, že do konce týdne by se 
mělo všechno vrátit k normálnímu provozu. Především pro mě zajímavé Rio Botíčo nezlobí 
a v klidu si upaluje svým korytem a nijak nás neohrožuje.  
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Řekl bych, že i pro bezdomáče humáče to má vlastně pozitivní závěr. Na tři dny 

opustili své brlohy pod mosty a vyústění kanalizací a až se tam vrátí, budou tam mít vzorně 
naklizeno, vše umyté, voňavé a jistě tam budou mít i vyvětráno… 

A normální lidi? Ti, co byli evakuováni, budou po návratu sčítat škody, uklízet a 
hledat všemožné přivýdělky, aby získali peníze na opravy domů, bytů, zahrad, chat a 
dalších poškozených majetků. A pokud půjde administrativně vše jako v roce 2002, přijdou 
k nim úředníci ze všech možných odborů a budou po nich chtít podepsat, že převzali 
finanční podporu na obnovu domácností. A předpokládám, že ji dostanou… tedy pokud 
mají v bance nejméně pět milionů, jsou kamarády kamarádů, kteří zastávají význačnou 
státní funkci a s povodněmi neměli vůbec nic společného. A všechna konta SOS povodně? 
Stejně jako posledně… že se Vám nepodařilo zjistit, jak to s nimi tenkrát skončilo? Pak je 
to v naprostém pořádku. Protože ti, co je „použili“ (možná z nich žijí do dnes) to uměli 
báječně zařídit, aby bylo všechno legálně ukradeno. 

A politici? Budou se i nadále hašteřit o koryta (nikoliv ta s vodou), budou k tomu 
využívat průběh a následky povodní, vzájemně se napadat a osočovat, že ten a ten měl 
udělat to a to, tehdy a tehdy a ne zrovna tehdy kdy to udělal a jak to udělal, možná si 
vzájemně vymění pár funkcí, Kalousek vymyslí nějakou tu povodňovou daň (pro osoby 
s měsíčním příjmem do 30ti tisíc), která se zase někde rozplyne  

a život půjde dál… 
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